Such thought in devoid of classical process. The communication of polarities in effected through the juxtaposition of separate blank entities.

To call it not a map, etc.

Each quality of it offers a concrete experience. That in true.

There are qualities and experience offered by it that are offered by thinga that are maps and not maps (there could be a list of all the visible things in a room).

We have then a polar situation. Involving positive and negative. That a blank map has no application. It can be synthetic and have a synthetic application. It is just that there are limits to its applicability; which are not to be established comprehensively.

There is no eternally valid mode for assessing its value.

It in only assigned.

The correspondence of inflection to other things (e.g. coastline) in coincidental and inevitable. It can equally form part of a vast asymmetrical/symmetrical information structure. It looks like – and refers to – itself. There in no displacement here; the function of the globe, etc. has not been adequately established outside or rather beyond what it can be turned to.

Cf. Whitehead – Ingersoll Lecture 1941.

All the counter arguments – disproof – are natural theology. Its propositions are not supposed to be the ones that happen to be the true out of pairs of possibilities; nor are they supposed to be logical or mathematical propositions either.

‘Description is a projection of a distribution in space’

Wittgenstein – Philosophical Investigations – p. 187.

_____
‘Mapping’

“Other maps are such shapes, with their islands and capes!

But we’ve got our brave captain to thank

(so tue crew would protest) that he’s bought us the best –

A perfect and absolute blank!”

(From “The Hunting of the Snark’ – Bellamy’s map)

A state of affairs like that is said by Anscombe to obtain in old-fashioned philosophical textbooks – when the laws of contradiction and excluded rniddle are laid down as the foundation of the truth.

Wittgenstein uses a similar but double analogy: he says that the the proposition in the positive sense is like the space in which a body can be placed. In the negative sense it is like a solid body which prevents any body from being placed in the space it occupies

Since proposition ‘p’ divides the whole space, then the positive ‘p’ or ‘not p’ leaves the whole space empty; both the island indicated by ‘p’ and the rest of the space, and its negative ‘not p’ blocks the whole space.

The all white globe might be said to represent the whole world – or rather to be a representation of the whole world. It is because of the shape of the whole that the two shapes – ‘p’ together with ‘not p’ combine to make the shape of the whole. And this throws light on what Wittgenstein means when he says that the logical propositions describe or rather represent the framework of the ‘world’.

“It must show something that certain combinations of symbole are tautologies. But what is represented here is not something that we express by means of the signe but that speaks out on its own account’.

(TRACTATUS)

_____
Some things that are individuals would not be said by everyone to exist. You could say that the statements that referred to such individuals could always be translated into statements in which no individuals were mentioned but those with an undisputed candidature to existence; even if this were so, it is not justifiable to make the question whether or not something is an individual depend on the question whether or not the translation is possible. One of the main issues to be decided is whether or not individuals are reducible tu properties. As soon as some statement is shown to be harmless, there is no point in making it (or it’s doubful).

Then the point is – individuals exist in the way individuals exist. Then that is not accurate if it is true that they don’t all exist in the same way. Not conceiving the problem as one of differentiating between different categories of objecte, involves asking the question – can they be categorized? The change from a material to a formal modal.

The distinction between indicators and predicates is not syntactical – it can be treated as a syntactical distinction – but it is not clarifed. Occasions need not be actual – whether an expression has denotation or not – whether what might be communicated might be true or false – the occasion(s) to which it applies is the same.

_____
What is primarily presented by the work as it is?

The first point is a maximum frontality, a frontality that precludes the need in the onlooker for faith in spatial extension.

The mirror image and the use of it constitutes surface, and attention to surface. The wire stretched between two points. It only touches what​ever it spans at two points. It is on the surface. The possibility of looking around it. You have shadow, then it is the prime focus. Distance – the length spanned becomes an element of usage rather than a focus.

The suggestion of a possible mode of the two possibilities in a collection of two possibilities.

Finding the prime focus or differentiating the prime possibility from those that are secondary. etc. There is the recognition that there are none (speaking of either). So each system closes itself out at the outset. An outset point is the one which isn't logically to be established.

There are several cubist pictures which stand out as odd; you could qualify many of the implications that seem to have fallen in the public domain.

The violability of surface.

As has been said, it is now the case that all the systems I have proposed are reiterative. There is the question of whether any one of them is to be believed. What is being done to, what do the works do something about?

The mirror system, once articulate decision has been made, cannot enter a developmental process: (the decision represents nothing). It is regarded as endlessly repeatable, as are others.

There could be an attempt to unify separate systems and to see different modes as commensurable. But what is supposed to combine and what is not, depend on the contingency and the question – how far do they afford a coherent purchase on the various systems from which they are drawn? – remains unanswered.

_____
We need objects?

One may argue that an extensional object is merely designated, i. e. it is directly referred to in a Fregean context, it is distinct from ‘idea’ and the set of properties which make it up. The ‘mode of presentation’ of that object may be said to subsist somewhere between the concept, if you like, or idea (of it) and its simple designation – its simple picking out, distinguishing from others. It is that which is designated. The mode of presentation, or object constituted in terms of mode of present​ation is not the object itself in this extensional sense, nor is it anything entirely ‘subjective’ or, if you like, accountable only in a private experiential or ideational domain. In the Fregean system one can effectively compare the ‘object’, the ‘mode of presentation’. I associate object and the ideational one with the table, the cube – the cube as a relational entity presented sensorily in a certain way, and the retinal image of each individual spectator.

Intention as ‘the object in a certain mode of presentation’. For reasons of antipsychologism, Frege wanted to make sure that the object, in the extensional sense should neither be confused with its mode of presentation nor the idea of it.

_____
1.

The relational nature of painting (the word ‘relational’ is used here as antithetical to the word ‘autonomous’, which could be used to describe the nature of sculpture): accordance with the relations of two co-ordinates, then those of three (awareness of place).

1.1

The possibility of accommodation to eccentric and inflected surface.

1.2

Systems for relations;

Types of surface configuration.

2.

The values of painting moving towards those of sculpture.

2.1.

This informs one or other kind of complex assertion of surface concerns.

2.2

Forms which do not rely for their purity on say accountable belief in spatial extension can assert one aspect of themselves (connections only are transmissible).

2.3

All the particularizing functions of dimension, shape, mass, etc. could form the bases for ways of ordering relationships.

2.3.1

Relations are neither reduced nor ordered.

2.3.2

The objection is raised against those types of surface treatments which assert the physical, three co-ordinated reading of the work – composing it as a spatial non-determinate.

2.4

The quality of complexity in these forms subverts its generality so the point at which the work's specificity and generality meet is not established.

3.

Types of device / a syntax.

3.1

The conceptuel generality of language.

3.2

It would be odd to say that process looks different when it happens when it is realised in concrete action from when it does not happen.

_____
‘The situation now is more complex and expanded.’

To talk of a bland, neutral-looking form as the vehicle for a hostile or aggressive content derives from those artists who see themselves as iconoclaste: they have hardly come to a realization about climaxes. Confronting the work with expectations derived from and structured by the cubist aesthetic, in which what is to be had from the work is located specifically and in the specific object.

_____
The unit and the relationship to the whole – to speak of an object and remember that the only time the idea of movement entered was when it was recognised that there were errors in calculation. There were no mistakes. It was just that circumstances were go different from the idea that was intended to cover them. And the idea was not an object – radier a tool, an instrument. But it had all the elements (present only as elements of measurement) that the object was to have. Getting to work with tools that leave no traces. We are still dealing with things.

Considering being aware of the objects informed (intellectual) or uninformed (emotional, critical, discursive, kinesthetic). Thus making possible a transfer of experience (which was which?) so: oomposition – that to be direct it can be not preceded, etc. until which was which? was crossed out since nothing has been placed to be an abject of awareness. This does not involve a flexibility, optimal or minimal.

_____
What evolved – or better, what has evolved from the construuctivist (straightforward) handling of tectonic elements: the creation of groups and the application of uniform methods. The positive results of these analyses and experiments is that the pictorial elements are no longer compelled to be expressive and they no longer represent a stylistic expression of the Weltanschauung of early constructivism.

The contents of the room are signifying the beginning of the definitive end of an awareness that will not develop the way those having it are using instruments. That the pressure of the air surrounding an object is expressible in terme of temperature; that a connotive description of an object can contain the relevant data for an analysis in physical terme. Who is to object to the description ODD.

The terme of description and those describing are unlikely to enter a dialogue with a limit. – Like tthe participants in painting activity (the first section). That a unified procedural method was established is as reflexive and imploded as it would be to develop procedure based on divergence. No one is against the substantial gains of the constructivist aesthetic. But the gains are only assessable through a situation deprive of that particular kind of uniformity. Whatever entered as limited things have been found to be more analysable.

_____
Life seeks constantly to set up norms; it longs for a state of rest, strives for the ‘natural’ ..... And so we see the rise of systems, which above all else, serve to support and fortify order, in the sense of the accustomed norm and the state of inactivity within this norm. Life wishes not to live but to rest – it strives not for activity but for passivity. For this reason, agreement among the dynamic or static values of the additlonal element affecting the system is taken for granted, and a ‘bringing into agreement’ of the dynamic elements systematizing them, that is amounts to a transforming of them into static elements, for every system is static (even when it is in movement), whereas every construction is dynamic because it is ‘on the way’ toward a system.

The artist endeavours to guide the additional element toward a harmonious norm a state of order.

_____
THE GOLDEN RULE. I

It has bean argued that the ‘Golden Rule’ must be understood as a ‘moral principle’, and not as a ‘moral rule’. That is to say, presumably, it does not state of some specifically determined kind of action that it is right or wrong, or that it ought or ought not to be done. It sets down a method of procedure for determining the morality of a line of action, and thus is intended to proide a principle from which, or in accordance with which, if it is valid, more ‘concrete’ or specific moral rules can be derived. Kant strongly reacts against the identification of the Categorical Imperative and the Golden Rule. He recognizes two negative aspects of the golden ride: the main one is that it contains nothing about duties to oneself. It simply provides come sort of ‘motivation’.

II

The fact is that Christianity as a whole always had to borrow from some soheme of rationalism to complete its ethical structure.

The meaning of the ride is “Do to others what you think it is right to do to you”. It is a rule of reversibility and satisfies some of the semi traditional requirements for a ‘moral epistemology’. The inherent “right”, bowever, is unanalysed. The point is that in leaving the basic ethical terms unanalysed (and indefined) makes the Golden Rule a structure which has a different import in each case.

_____
Ice to water to steam project.

Component 1.

Photograph of diagram of water molecules in solid form.

Component 2.

Typewritten sheet containing information pertaining to water molecules in solid form.

Component 3.

Typewritten sheet containing information pertaining more generally to nature of molecular structure in solide.

Component 4.

Photograph of a diagram of water molecules in liquid form.

Component 5.

Typewritten sheet containing information pertaining to water molecules in liquid f orm.

Component 6.

Typewritten sheet containing information per​taining more generally to nature of molecular structure in liquids.

Component 7.

Photograph of diagram of water molecules in gas form.

Component 8.

Typewritten sheet containing information pertaining to water molecules in gas form.

Component 9.

Typewritten sheet containing information per​taining more generally to nature of molecular structure in gases.

Component 10.

This section of information.

List of modes of information.

(1) composite of looking-at and reading-looking-at objects (i.e. components 1, 2, 4, 5, 7, 8).

(2) Reading-looking-at objects (i.e. 3, 6, 9, 10, 11, 12).

Component 11.

This section of information.

List of materials used in recording theoretical project (i.e. this project).

(3) photographic paper (i.e. silver and bromide (silver halides) f ixed in gelatine).

(2) typing paper.

(3) typing ink.

(4) brass staple.

Component 12.

This sheet excluding the physical areas taken up by components 10 and 11 which are obviously components 10 and 11.

_____
Une telle pensée est dénuée de processus classique. La communication des polarités s’effectue par la juxtaposition d’entités vides séparées.

L’appeler pas une carte, etc.

Chacune de ses qualités apporte une expérience concrète. Cela est vrai.

Certaines qualités et une expérience qu’elle apporte sont offertes par des choses qui sont des cartes et des non cartes (il pourrait y avoir une liste de tous les objets visibles dans une pièce).

Nous avons alors une situation polaire. Impliquant le positif et le négatif. Qu’une carte vide n’a pas d’application. Elle peut être synthétique et avoir une application synthétique. C’est simplement qu’il y a des limites à son applicabilité; qui ne peuvent pas être établies de façon compréhensive.

Il n’existe pas de mode éternel valide pour établir sa valeur.

Elle n’est qu’assignée.

La correspondance de l’inflexion à d’autres choses (par exemple, une côte) est une coïncidence et est inévitable. Elle peut également faire partie d’une vaste structure d’information asymétrique/symétrique.

Cela ressemble – et fait référence – à soi-même. Il n’y a pas là de déplacement ; la fonction du globe, etc., n’a pas été correctement établie en-dehors ou plutôt au-delà de ce que l’on peut en faire.

Cf. Conférence Whitehead – Ingersoll, 1941.

Tous les contre-arguments – réfutations – sont de la théologie naturelle. Ses propositions ne sont pas supposées être celles qui se sont créées à partir de couples de possibilités ; elles ne sont pas non plus supposées être des propositions logiques ou mathématiques.

« La description est une projection d’une distribution dans l’espace. »

Wittgenstein – Investigations philosophiques – p. 187.

_____
« Cartographier »

« ‘Complexité des cartes, tant d’îles et de caps!

Mais remercions bien notre capitaine

D’avoir pris la meilleure, blanche comme une nappe’,

Criaient les marins d’une seule haleine. »

(Tiré de « La Chasse au Snark » – Carte de Bellamy)

Un état de choses de ce type peut, selon Anscombe, se trouver dans les vieux manuels de philosophie – quand les lois de la contradiction et du tiers exclu sont posées comme fondements de la vérité.

Wittgenstein utilise une analogie semblable mais double: il dit que la proposition au sens positif est pareille à l’espace dans lequel un corps peut être placé. Au sens négatif c’est comme un corps solide qui empêche tout corps d’être placé dans l’espace qu’il occupe.

Étant donné que la proposition « p » divise l’espace tout entier, alors le « p » positif ou « non p » laisse tout l’espace vide ; l’île indiquée par « p » tout comme le reste de l’espace, et son « non p » négatif, bloquent l’espace tout entier.

Tout le globe blanc peut être vu comme représentant le monde entier – ou plutôt comme étant une représentation du monde tout entier. C’est du fait de la forme du tout que les deux formes – « p » avec « non p » – se combinent pour faire la forme du tout. Et cela jette une lumière sur ce que signifie Wittgenstein quand il dit que les propositions logiques décrivent ou plutôt représentent le cadre du « monde ».

« Que certaines combinaisons de symboles soient des tautologies doit indiquer quelque chose. Mais ce qui est représenté ici n’est pas quelque chose que nous exprimons au moyen de signes mais qui parle de soi-même. »

(Tractatus)

_____
Certaines choses qui sont des individus ne seraient pas acceptées par tout le monde comme ayant une existence. On pourrait dire que les affirmations qui faisaient référence à de tels individus pourraient toujours être traduites en affirmations selon lesquelles aucun individu ne serait mentionné sinon ceux dont la candidature à l’existence est incontestée ; même s’il en était ainsi, il n’est pas justifié de faire dépendre la question de savoir si quelque chose est un individu ou pas de la question de savoir si la traduction est possible ou pas. Un des principaux problèmes à régler est de savoir si les individus sont réductibles ou non à des propriétés. Dès qu’une affirmation a été démontrée comme étant sans danger, il est sans intérêt de la faire (ou alors elle est douteuse).

Le propos est alors – les individus existent selon la façon dont les individus existent. Cela alors n’est pas juste s’il est vrai qu’ils n’existent pas tous de la même façon. Le fait de ne pas concevoir le problème comme celui d’une différenciation entre différentes catégories d’objets revient à poser la question – peuvent-ils être catégorisés ? Le changement d’un modèle matériel à un modèle formel.
La distinction entre les indicateurs et les prédicats n’est pas syntaxique – elle peut être traitée comme une distinction syntaxique – mais elle n’est pas clarifiée. Les occasions ne sont pas nécessairement actuelles – qu’une expression ait une dénotation ou pas – que ce qui pourrait être communiqué soit vrai ou faux – l’occasion (les occasions) à laquelle elle s’applique est la même.

_____

Qu’est-ce qui est principalement présenté par l’œuvre telle qu’elle est ?

Le premier point est une frontalité maximum, une frontalité qui écarte le besoin qu’a le spectateur d’avoir confiance en l’extension spatiale.

L’image dans le miroir et son utilisation constituent une surface, et attention à la surface. Le fil tendu entre deux points. Il ne touche ce qu’il traverse qu’en deux points. C’est à la surface. La possibilité de regarder autour. On a une ombre, puis c’est le point focal principal. Distance – la longueur enjambée devient un élément d’usage plutôt que de focalisation.

La suggestion d’un mode possible des deux possibilités dans une collection de deux possibilités.

Trouver le point focal principal ou faire la différence entre la possibilité première et celles qui sont secondaires, etc. Il y a la reconnaissance qu’il n’y en a pas (parlant de l’un ou de l’autre). De sorte que chaque système se ferme à la sortie. Le point de sortie est celui qui n’a pas logiquement à être établi.

Il existe plusieurs peintures cubistes qui apparaissent comme bizarres ; on pourrait qualifier de nombreuses implications qui paraissent être tombées dans le domaine public.

La violabilité de la surface.

Comme il a été dit, nous sommes à présent dans le cas où tous les systèmes que j’ai proposés sont réitératifs. Il y a la question de savoir si aucun d’entre eux est crédible. Qu’est-ce qui leur est fait, que font les œuvres à quelque chose ?

Le système miroir, une fois qu’une décision articulée a été prise, ne peut pas appartenir à un processus développemental : (la décision ne représente rien). Il est vu comme répétable à l’infini, comme le sont les autres.

Il pourrait y avoir une tentative d’unifier des systèmes séparés et de voir les différents modes comme commensurables. Mais savoir ce qui est supposé se combiner et ce qui ne l’est pas dépend de la contingence et la question – jusqu’où permettent-ils une saisie cohérente des divers systèmes dont ils sont tirés ? – reste sans réponse.

_____
Nous avons besoin d’objets?

On pourrait argumenter qu’un objet extensionnel n’est que désigné, c’est-à-dire qu’on y fait directement référence dans un contexte frégéen, il est distinct de l’« idée » et de l’ensemble des propriétés qui le composent. Le « mode de présentation » de cet objet peut être supposé subsister quelque part entre le concept, si l’on veut, ou l’idée (de lui) et sa simple désignation – sa simple étiquette, qui le distingue des autres objets. C’est ce qui est désigné. Le mode de présentation, ou objet constitué en termes de mode de présentation n’est pas l’objet lui-même dans ce sens extensionnel, ce n’est pas non plus quelque chose d’entièrement « subjectif » ou, si l’on veut, responsable seulement dans un domaine d’expérience ou d’idéation privé. Dans le système frégéen, il est effectivement possible de comparer l’« objet », le « mode de présentation ». J’associe l’objet et l’objet idéationnel à la table, le cube – le cube en tant qu’entité relationnelle qui se présente sensoriellement d’une certaine façon, et l’image rétinienne de chaque spectateur individuel.

L’intention en tant qu’« objet dans un certain mode de présentation ». Pour des raisons d’antipsychologisme, Frege voulait s’assurer que l’objet, dans son sens extensionnel, ne serait confondu ni avec son mode de présentation ni avec son idée.

_____
1.

La nature relationnelle de la peinture (le mot « relationnel » est utilisé ici comme antithétique du mot « autonome », lequel pourrait être utilisé pour décrire la nature de la sculpture) : accord avec les relations de deux coordonnées, puis avec celle de trois coordonnées (conscience de l’espace).

1.1

La possibilité d’accommodation à la surface excentrique et modulée.

1.2

Systèmes pour relations ;

Types de configurations de surface.

2.

Les valeurs de la peinture avançant en direction de celles de la sculpture.

2.1

Cela informe sur l’un ou l’autre type d’affirmation de préoccupations de surface.

2.2.

Les formes qui ne dépendent pas pour leur pureté de, disons, une croyance responsable à l’extension spatiale peuvent affirmer un aspect d’elles-mêmes (seules les connections sont transmissibles).

2.3

Toutes les fonctions particularisantes de dimension, de forme, de masse, etc., pourraient servir de base à des façons d’ordonner les relations.

2.3.1

Les relations ne sont ni réduites ni ordonnées.

2.3.2

L’objection est soulevée contre ces types de traitements de surface qui affirment la lecture physique, à trois coordonnées, de l’œuvre – la composant en tant que non-déterminée spatiale.

2.4

La qualité de complexité dans ces formes pervertit sa généralité de sorte que le point auquel la spécificité et la généralité d’une œuvre se rencontrent n’est pas établi.

3.

Types de mécanisme / une syntaxe.

3.1

La généralité conceptuelle du langage.

3.2

Il serait étrange de dire que le processus paraît plus différent quand il advient quand il est réalisé en action concrète que quand il n’advient pas.

_____
« La situation à présent est plus complexe et étendue. »

Parler d’une forme doucereuse, d’aspect neutre en tant que véhicule pour un contenu hostile ou agressif provient de ces artistes qui se voient comme iconoclastes : ils ont à peine commencé à comprendre ce que sont les apogées. Se confronter à l’œuvre avec des attentes dérivées de l’esthétique cubiste et structurées par elle, selon lesquelles ce qui peut être obtenu du travail est situé spécifiquement et dans l’objet spécifique.

_____
L’unité et la relation au tout – parler d’un objet et se rappeler que le seul moment où l’idée de mouvement est apparue était celui où il a été reconnu qu’il y avait des erreurs de calcul. Ce n’étaient pas des fautes. C’était seulement que les circonstances étaient tellement différentes de l’idée qui était supposée les envelopper. Et l’idée n’était pas un objet – plutôt un outil, un instrument. Mais elle contenait tous les éléments (uniquement présents comme éléments de mesure) que l’objet allait avoir. Se mettre au travail avec des outils qui ne laissent pas de traces. Nous nous préoccupons toujours de choses.

Prenant en considération le fait d’être conscient des objets informés (intellectuel) ou non informés (émotionnel, critique, discursif, kinesthésique). Rendant ainsi possible un transfert d’expérience (lequel était lequel ?) : composition – que pour être directe elle ne peut pas être devancée, etc., jusqu’à ce que lequel est lequel ? soit barré puisque rien n’a été placé pour être un objet de conscience. Cela ne nécessite pas de flexibilité, optimale ou minimale.

_____
Ce qui a évolué – ou mieux encore, ce qui évolue à partir du maniement (direct) constructiviste des éléments tectoniques : la création de groupes et l’application de méthodes uniformes. Les résultats positifs de ces analyses et de ces expériences est que les éléments picturaux ne sont plus obligés d’être expressifs et qu’ils ne représentent plus une expression stylistique de la vision du monde des premiers constructivistes.

Le contenu de la pièce signifie le début de la fin définitive d’une conscience qui ne se développera pas de la façon dont ceux qui possèdent des instruments les utilisent. Que la pression de l’air entourant un objet peut s’exprimer en termes de température ; qu’une description connotative d’un objet peut contenir les données appropriées pour une analyse en termes physiques. Qui pourrait objecter à la description ODD.

Les termes de la description et ceux qui décrivent ont peu de chance de commencer un dialogue pourvu d’une limite. – Comme les participants dans une activité de peinture (la première section). Qu’une méthode procédurale unifiée ait été établie est tout aussi réflexif et implosé que le serait le fait de développer une procédure fondée sur la divergence. Personne ne s’oppose aux gains importants de l’esthétique constructiviste. Mais les gains ne peuvent être évalués qu’à l’aide d’une situation n’ayant pas droit à ce type particulier d’uniformité. Toutes les choses qui sont entrées en tant que choses limitées se sont révélées plus analysables.

_____
La vie ne cesse d’ériger des normes ; elle désire ardemment un état de repos, s’efforce au “naturel”….. Et c’est ainsi que nous voyons apparaître les systèmes, qui, par-dessus tout, servent à maintenir et à fortifier l’ordre, au sens de la norme habituelle, de l’état d’inactivité à l’intérieur de cette norme. La vie ne désire pas vivre mais se reposer – elle ne cherche pas l’activité mais la passivité. Pour cette raison, il semble convenu qu’il existe un accord parmi les valeurs dynamiques ou statiques des éléments supplémentaires affectant le système, de même qu’une « mise en accord » des éléments dynamiques – c’est-à-dire qui les systématisent – cela revenant à les transformer en éléments statiques, car chaque système est statique (même lorsqu’il est en mouvement), tandis que chaque construction est dynamique parce qu’elle est « en route » vers un système.

L’artiste tente de guider l’élément supplémentaire vers une norme harmonieuse – un état d’ordre.

_____
LA RÈGLE D’OR I

On a soutenu que la « Règle d’Or » devait être comprise comme un « principe moral » et non pas comme une « règle morale ». C’est-à-dire, probablement, qu’elle n’établit pas un type quelconque d’action déterminée qui soit bonne ou mauvaise, ou qui devrait ou non être commise. Elle établit une méthode de procédure afin de déterminer la moralité d’une ligne d’action, et elle est donc supposée fournir un principe à partir duquel, ou en accord avec lequel, s’il est valide, d’autres règles morales « concrètes » ou spécifiques peuvent être déduites. Kant réagit avec force contre l’identification de l’Impératif Catégorique avec la Règle d’Or. Il reconnaît deux aspects négatifs de la règle d’or : l’aspect principal étant qu’elle ne contient rien sur les devoirs que l’on a envers soi-même. Elle ne fait que fournir une sorte de « motivation ».

II

Le fait est que le christianisme dans son ensemble a dû emprunter un peu à quelque projet de rationalisme afin de compléter sa structure éthique.

La signification de la règle est « Fais aux autres ce que tu penses être bon pour toi ». C’est une règle de réversibilité et elle satisfait certaines des exigences semi-traditionnelles d’une « épistémologie morale ». Le « bon » inhérent, toutefois, n’est pas analysé. Ce qui se passe est que, en laissant sans analyse (et sans définition) les termes éthiques de base, la Règle d’Or devient une structure qui a une teneur différente dans chaque cas.

_____
De la glace pour arroser le projet vapeur.

Composant 1.

Photographie de diagramme de molécules d’eau sous forme solide.

Composant 2.

Feuille tapée à la machine contenant des informations concernant les molécules d’eau sous forme solide.

Composant 3.

Feuille tapée à la machine contenant des informations concernant plus généralement la nature de la structure moléculaire dans les solides.

Composant 4.

Photographie d’un diagramme de molécules d’eau sous forme liquide.

Composant 5.

Feuille tapée à la machine contenant des informations concernant les molécules d’eau sous forme liquide.

Composant 6.

Feuille tapée à la machine contenant des informations concernant plus généralement la nature de la structure moléculaire dans les liquides.

Composant 7.

Photographie d’un diagramme de molécules d’eau sous forme gazeuse.

Composant 8.

Feuille tapée à la machine contenant des informations concernant les molécules d’eau sous forme gazeuse.

Composant 9.

Feuille tapée à la machine contenant des informations concernant plus généralement la nature de la structure moléculaire dans les gaz.

Composant 10.

Cette section d’information.

Liste des modes d’information.

(1) composé de regardant et lisant-regardant des objets (par exemple 1, 2, 4, 5, 7, 8).

(2) lisant-regardant des objets (par exemple 3, 6, 9, 10, 11, 12).

Composant 11.

Cette section d’information.

Liste des matériaux utilisés lors de l’enregistrement du projet théorique (par exemple, ce projet).

(1) papier photographique (par exemple, argent et bromure (halogénures d’argent) fixés dans la gélatine).

(2) Papier de machine à écrire.

(3) Encre de machine à écrire.

(4) Agrafe en cuivre.

Composant 12.

Cette feuille de papier excluant les régions physiques utilisées par les composants 10 et 11 qui sont évidemment les composants 10 et 11.

